
Oświadczenie złożone 

przez senatora Józefa Zająca 

w dniu 19 lipca 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Działając na podstawie art. 16 ust. 1 ustawy z dnia 9 maja 1996 r. o wykonywaniu mandatu posła 

i senatora (DzU z 2022 r. poz. 1339), proszę o udzielenie informacji, czy w ramach realizacji inwestycji 

dotyczących budowy linii kolejowych dużych prędkości, tj. linii nr 54 Trawniki – Krasnystaw i nr 56 Wólka 

Orłowska – Zamość – Tomaszów Lubelski – Bełżec, rozważane są także społeczne warianty przebiegu 

wymienionych linii zgłoszone przez samorządy. 

Mając jednocześnie na względzie brak społecznej akceptacji dla dotychczas proponowanych wariantów 

przebiegu wymienionych tras linii kolejowych, opracowanych przez firmę Egis Poland Sp. z o.o., proszę 

o informację, czy CPK zlecił lub zamierza w najbliższym czasie zlecić opracowanie odpowiednich badań 

i opracowań dla wariantów społecznych zgłoszonych przez samorządy. Jeśli ich wykonanie nie zostało 

zlecone, proszę o wskazanie terminu, w którym zostaną one wykonane i przedstawione zainteresowanym 

samorządom. 

Podkreślam, że dopiero wykonanie studium techniczno-ekonomiczno-środowiskowego dla wariantów 

zgłoszonych przez samorządy pozwoli na rzetelną i obiektywną ocenę wszystkich wariantów, 

tj. proponowanych zarówno przez firmę projektującą przebieg linii kolejowych, jak i samorządy. Brak 

zlecenia wykonania dokumentacji dla wariantów społecznych jest jednoznaczny z ich odrzuceniem bez 

dokonania jakiejkolwiek analizy ich zasadności. Skutkuje to także pominięciem zgłaszanych przez 

samorządy obaw o pogorszenie sytuacji ekonomiczno-gospodarczej regionu bez merytorycznego rozpatrzenia 

sprawy. 

Pominięcie samorządowego i społecznego punktu widzenia przy realizacji tak ważnej inwestycji 

niewątpliwie może powodować konflikty społeczne i nie będzie sprzyjać pozytywnemu jej postrzeganiu 

przez lokalne społeczności. 

Józef Zając 


